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Allemaal  

Amerikanen?
Steeds meer concerns voeren gestandaardiseerde 

HRM-programma’s in zoals Workday en Succesfactors. 

Op zich is dat niet zo gek. Binnen een grote multinatio-

nal vindt continu uitwisseling en communicatie plaats 

en dan is het wel zo makkelijk als je allemaal bijvoor-

beeld hetzelfde bedoelt met een begrip als ‘medewer-

ker’ of allemaal op dezelfde wijze de arbeidstijd meet 

die in een project gaat zitten. Het probleem is dat deze 

programma’s zoveel mogelijkheden hebben dat je on-

bedoeld vaak veel meer in huis krijgt dan vooraf was 

voorzien. Ook zijn deze programma’s ontwikkeld vanuit 

bepaalde aannames over hoe bedrijfsprocessen lopen, 

hoe mensen werken en hoe een bedrijf zijn mensen 

aanstuurt. En omdat vrijwel al deze programma’s uit de 

VS komen, zijn ze dus ook gebaseerd op wat in de VS 

‘normaal’ is. Dus op zeer geïndividualiseerde en top-

down arbeidsverhoudingen, en een erg prestatiegerich-

te mentaliteit. Office 365 heeft bijvoorbeeld een Analy-

tics-tool dat precies bijhoudt waar iemand tijd aan 

besteed of hoe snel iemand reageert op e-mails.

Het is lastig om goed te voorzien wat de mogelijke ge-

volgen van de introductie van deze programma’s kun-

nen zijn. Deze worden meestal pas duidelijk als de in-

voering in bepaalde landen op problemen gaat stuiten. 

Bijvoorbeeld omdat Outlook ineens niet alleen een 

communicatieprogramma blijkt te zijn maar ook een 

controle- en registratiesysteem. Of omdat het, als een-

maal zo’n programma is ingevoerd, wel een heel lo-

gisch stap is om beoordeling en beloning meer te indi-

vidualiseren en internationaal vergelijkbaar te maken.

De EOR is bij uitstek het platform om greep op deze 

ontwikkeling te houden door ervaringen in de ver-

schillende landen met elkaar te vergelijken. In sommi-

ge landen kan de medezeggenschap invloed uitoefe-

nen op dit soort projecten, daar kunnen anderen hun 

voordeel mee doen. Ook kun je zo voorkomen dat je 

tegen de muur wordt gezet met de opmerking ‘Overal 

is het programma al ingevoerd, alleen in Nederland 

doen jullie nog moeilijk’. En dan blijkt soms dat het-

zelfde is gezegd in bijvoorbeeld Duitsland.
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‘We wilden actief de boer op’

JOURNALIST PHILIP VAN DE POEL IS LID VAN DE ONDERNE-

MINGSRAAD VAN UITGEVERIJ BSL IN HOUTEN. DE VERKIE-

ZINGEN STAAN DAAR VOOR DE DEUR.

Hoe brachten jullie 
de verkiezingen on-
der de aandacht?
‘We hebben alle disciplines 

van journalisten tot marke-

teers in huis, dus daar is over 

nagedacht. We kozen ervoor 

om niet alleen de digitale ka-

nalen te bewandelen, maar 

alle registers open te zetten 

en bijvoorbeeld ook ouder-

wetse papieren posters op te 

hangen. Om door te dringen 

tot de werknemers in hun 

drukke werkstramien wilden 

we de actief de boer op. Met 

z’n allen wandelden we langs 

de afdelingen. We deelden 

hebbedingetjes als oortjes en 

pennen uit, voerden gesprek-

ken met collega’s. We hebben 

het ouderwetse engagement 

opgezocht. Dat leverde veel 

positieve respons op. Colle-

ga’s waardeerden het enorm.’

Hebben zich ge-
noeg kandidaten 
gemeld?
‘Er hebben zich twee nieuwe 

kandidaten gemeld. Precies 

waarop we hoopten. Niet ge-

noeg voor verkiezingen. 

Maar ach, verkiezingen. Voor 

een bedrijf van nog geen 200 

medewerkers is dat toch 

minder belangrijk. We heb-

ben genoeg kandidaten. Er is 

draagvlak. Daar gaat het om.’

Welk onderwerp 
staat hoog op de 
agenda?
‘Op nummer één staat de 

werkdruk. We zijn een uitge-

verij in transitie, van boeken-

bedrijf naar online en digi-

taal. Dat gaat niet vandaag op 

morgen. Het is een lang pro-

ces dat om nieuwe kennis en 

competenties van medewer-

kers vraagt. Daarbij speelt in 

de uitgeefwereld dat mensen 

steeds meer moeten doen 

met steeds minder middelen. 

De or heeft daar geen oplos-

sing voor. Maar het onder-

werp staat bij elke vergade-

ring vast op de agenda.’


